


‭大树与小鸟‬

‭A Bird With A Big Tree‬

‭HSK 2 Graded Readers‬

‭Learn Yuwen Inc‬



‭Copyright 2024 Learn Yuwen Inc‬
‭All rights reserved.‬

‭No part of this book may be reproduced or utilized in any form or‬
‭by any means without prior permission.‬



‭FORWARD‬

‭Our mission is simple: to help Chinese language learners enhance their vocabulary‬
‭and reading comprehension through a series of engaging stories, carefully designed‬
‭to match specific difficulty levels.‬

‭In creating these stories, we ensure that the vocabulary aligns with various HSK‬
‭levels, providing structured learning.‬

‭“We intentionally introduce some new words beyond the recommended level,‬
‭offering readers the chance to expand their vocabulary without feeling overwhelmed.‬
‭These new words are naturally repeated throughout the text for reinforcement,‬
‭following the‬‭‘i+1’ principle*‬‭from comprehensible‬‭input theory (please refer to the‬
‭appendix section for details).”‬

‭With years of experience in teaching Chinese, our team understands the best‬
‭practices for effective language learning. Alongside the original text, we also provide‬
‭helpful resources such as:‬

‭1.‬ ‭生词 (New Words)‬
‭2.‬ ‭阅读理解练习题 (Reading Comprehension)‬

‭We greatly value your feedback. Please feel free to share your comments and‬
‭suggestions with us through our website at‬‭https://www.learnyuwen.org‬‭.‬
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‭春天的相遇‬

‭在一个美丽的春天里，大树和小鸟第一次见面了。树上有‬
‭了绿色的叶子，花儿也开了。小鸟在树上唱歌，大树听得‬
‭很开心。‬

‭大树说：“你好，小鸟。你唱得真好听！”‬

‭小鸟笑着说：“谢谢你，大树。你有这么多叶子，真漂‬
‭亮！树上的花儿也非常美。”‬

‭“谢谢！” 大树说。‬

‭他们‬‭聊‬‭了很多，成了好朋友。小鸟每天早上都会来，飞到‬
‭树上，和大树‬‭聊‬‭天。‬

‭大树问：“小鸟，你喜欢春天吗？”‬

‭小鸟说：“我喜欢春天。春天到了，这里就‬‭暖和‬‭了，还有‬
‭很多花儿。”‬

‭大树说：“我也喜欢春天，春天让我觉得很有‬‭力量‬‭。”‬

‭他们‬‭聊‬‭着‬‭聊‬‭着，大树说起了自己：“每年春天，我都知道‬
‭自己在长大。每一片新叶子都是我新的希望。”‬

‭小鸟点点头说：“真好！我也知道我在春天里成长，春天‬
‭让我有了更多的‬‭力量‬‭去‬‭飞翔‬‭。”‬



‭生词 (New Words)‬

‭1.  聊 (liáo)  - chat‬
‭2.  暖和 (wēn nuǎn)  - warm‬
‭3.  力量 (lì liàng) - strength‬
‭4.  成长 (chéng zhǎng) - grow‬
‭5.  飞翔 (fēi xiáng) - fly‬



‭阅读理解题 (Reading Comprehension)‬

‭1.‬ ‭大树和小鸟第一次见面是在什么时候？‬
‭•‬ ‭A. 夏天‬
‭•‬ ‭B. 秋天‬
‭•‬ ‭C. 冬天‬
‭•‬ ‭D. 春天‬

‭2.‬ ‭小鸟在哪里唱歌？‬
‭•‬ ‭A. 在地上‬
‭•‬ ‭B. 在大树上‬
‭•‬ ‭C. 在天空中‬
‭•‬ ‭D. 在花儿里‬

‭3.‬ ‭大树觉得小鸟唱得怎么样？‬
‭•‬ ‭A. 难听‬
‭•‬ ‭B. 一般‬
‭•‬ ‭C. 不好‬
‭•‬ ‭D. 好听‬

‭4.‬ ‭小鸟觉得大树的叶子怎么样？‬
‭•‬ ‭A. 难看‬
‭•‬ ‭B. 很少‬
‭•‬ ‭C. 漂亮‬
‭•‬ ‭D. 很多‬

‭5.‬ ‭小鸟为什么喜欢春天？‬
‭•‬ ‭A. 因为春天很冷‬
‭•‬ ‭B. 因为春天有很多雪‬
‭•‬ ‭C. 因为春天很温暖‬
‭•‬ ‭D. 因为春天没有花儿‬

‭答案：1.D‬ ‭2.B‬ ‭3.D‬ ‭4.C‬ ‭5.C‬


